

SAINT MINA AND POPE CYRIL VI COPTIC ORTHODOX CHURCH

(Issue 176, May 24th, 2020)



I go to prepare a place for you. (John 14:2)

Heaven, we don't know much about it, but we know one thing that Our Lord is there. And since the Lord is the One who created the Universe, He has no problem in preparing a place for us. The Lord has prepared it for us that we shall be nearest in our position. We also have to respond to the Lord's calling in faith and to commit ourselves to Him who prepared all for us. When our life on earth is over, our opportunities to accept the Lord as a redeemer will have passed... "The Lord has established His throne in heaven, and His kingdom rules over all." (Psalm 103:19).

Heaven is a prepared place for the prepared faithful and a place that we shall find the Lord Himself. No one knows the day when the Lord will come again so it is our duty to prepare ourselves and to be ready and wait patiently. The Lord will not wait for us to come up to Him, but will come again to us, to raise us from our graves and escort us to this heavenly place... "Let your light so shine before men, that they may see your good works, and glorify your Father in heaven." (Matthew 5:16).

Heaven is a place of ultimate joy and fulfillment. Heaven is noted as the location of the Lord's throne. It is a place of rest. Heaven is full of praise and holiness. It is a place where there won't be any disease. Heaven is a family gathering of believers from every tribe and nation. It is a laboratory to restore us into the Lord's likeness, being sinless and deathless. Heaven is a place void of suffering and pain. Saint Paul has claimed to have seen heaven and wasn't able to describe it. It was beyond his imagination and comprehension... "Where I am, there you may be also." (John 14:3).

Heaven has to be our highest desire. To enter heaven we need to look more steadily at the Lord, and less at the waves and wind. Yet we should put in consideration that not everyone will enter heaven... only those whose names are written in the Lamb's Book of life. If we have never met the qualifications now, we have to make arrangements! We should not be too late! We also should note that... if we live holy we will assuredly go and see the heaven... "Giving thanks to the Father who has qualified us to be partakers of the inheritance of the saints in the light." (Colossians 1:12).

Fr. Anthony Micheal

Holy liturgy:

Sunday: 8- 11: 30 am

Watch "Saint Mina & Pope Cyril VI Coptic Orthodox Church" on YouTube

https://www.youtube.com/channel/UC4PJGNRNYpGf4J-5gH_okCw

" Whatever the LORD pleases He does, In heaven and in earth, In the seas and in all deep places." (psalm 135:6)

يمكنك متابعة القداسات
الالهية علي قناة اليوتيوب
الخاصة بالكنيسة:

https://www.youtube.com/channel/UC4PJGNNYpGf4J-5gH_okCw

أَنَا أَمْضِي لِأَعِدَّ لَكُمْ مَكَانًا. (يوحنا 14:2)

السماء ، نحن لا نعرف الكثير عنها و لكن نعلم شيئاً واحداً و هو أن الرب هناك . و لأن الرب هو الذي خلق الكون فلا توجد أى مشكلة في أن يعد لنا مكاناً في السماء . و لقد أعد لنا الرب هذا المكان لكي نكون معه... و علينا أن نستجيب لنداء الرب لنا بالإيمان و نحن شاكرين لنعمته في إعداد كل شئ لنا . و عندما تنتهي حياتنا على الأرض ستكون الفرصة لقبول الرب كمخلص قد إنتهت... "الرَّبُّ فِي السَّمَاوَاتِ ثَبَّتَ كُرْسِيَهُ، وَمَمْلَكَتُهُ عَلَى الْكُلِّ تَسُودُ." (مزامير 103:19).

السماء ، هي المكان المعد للشخص الأمين المستعد لهذا المكان، و هو المكان الذي نلتقى فيه مع الرب نفسه . و لا أحد يعرف اليوم الذي سيأتي فيه الرب ثانية لذلك فهذا هو واجبنا كيف نعد أنفسنا و أن ننتظره بصبر . و الرب لن ينتظرنا أن نصعد إليه بل سيأتي ليرفعنا من اللحد ويدخلنا إلى ملكوته السماوي... يقول الرب يسوع "فَلْيُضِي نُورُكُمْ هَكَذَا قُدَّامَ النَّاسِ، لِكَيْ يَرَوْا أَعْمَالَكُمْ الْحَسَنَةَ، وَيَمَجِّدُوا آبَكُمْ الَّذِي فِي السَّمَاوَاتِ." (متى 5:16).

السماء ، هي مكان الكمال و الفرح النهائي و هي تعرف بأنها مكان عرش الله . السماء هي مكان الراحة الأبدية . فالسمااء ممثلة بالتساويح و بالقداسة و لا توجد بها أمراض . و هي مكان للتجمع العائلي لكل المؤمنين من كل قبيلة و أمة . أنها المعمل الذي سيعيدنا إلى صورة الله و مثاله في النقاء و عدم الموت . فالسمااء هي مكان خالي من الألم و المعاناة . و عندما رأى بولس الرسول السماء نجده لم تكن له القدرة على وصفها لنا بكلمات لغوية... فهي أبعد من كل تخيل أو إدراك... "حَتَّى حَيْثُ أَكُونُ أَنَا تَكُونُونَ أَنْتُمْ أَيْضًا." (يوحنا 14:3).

السماء ، يجب أن تكون الرغبة العظمى في حياتنا . و لكي ندخل السماء فعلياً أن نثبت أنظارنا أكثر إلى الرب و نقلل التركيز على الرياح و الأمواج المتقلبة . و علينا أن نتذكر جيداً بأن السماء ليست مكاناً للكل . فقط هؤلاء الذين كُتبت أسماؤهم في سفر حياة الخروف . و إذ لم يكن عندنا الآن مؤهلات لدخول السماء فعلياً أن نعد الترتيبات لذلك . و لا يجب علينا أن نتأخر أو نتوانى . و علينا أن نعي أنه إذا عشنا على الأرض حياة القداسة فسوف تكون لنا بالتأكيد الحياة السماوية... "شَاكِرِينَ الْآبَ الَّذِي أَهَّلَنَا لِشِرْكَةِ مِيرَاثِ الْقَدِيسِينَ فِي النُّورِ." (كولوسي 1:12).

القس: أنطونيوس ميخائيل

" كل ما شاء الرب صنع في
السموات وفي الأرض ، في
البحار وفي كل اللجج " (مز
135: 6)